
426

259
G. M. KRZHIZHANOVSKILLE

6. XI.
G. M.!

Tämä on hyvin tärkeä asia. Valiokuntamme (totta kai 
Teidät on kutsuttu sinne? edellisellä päätöksellä?) kokoon
tuu huomenna (tai 8/XI aamulla)363.

Ennakolta on huolellisesti käsiteltävä alavaliokunnan 
(oheinen) luonnos.

Goelro * on jäänyt kokonaan pois!
Se on mielestäni väärin: mitä arvoa on kaikilla „suun

nitelmilla” (ja kaikilla „suunnittelukomissioilla” ja „suun
nitteluohjelmilla”) ilman sähköistämissuunnitelmaa? Ei 
kerrassaan mitään.

Itse asiassa Goelron pitäisikin toimia Kansankomissaa
rien Neuvoston yhtenäisenä suunnitteluelimenä, mutta niin 
suoraviivaisesti ja karkeasti asia ei mene lävitse, eikä se 
olisi oikeinkaan. Pitää harkita (kiireellisesti, huomiseen 
mennessä), miten kysymys olisi asetettava.

Ehkäpä 1) Goelron puheenjohtajan pitäisi kuulua pienen 
Kansankomissaarien Neuvoston taloudelliseen osastoon 
neuvottelevalla äänioikeudella?

2) Goelrosta tehtäisiin KKN:n vakinainen komissio, sillä 
sehän valmistelee ja  toteuttaa, on velvollinen toteuttamaan 
sähköistämistä sekä Korkeinta kansantalousneuvostoa, 
Maatalouden kansankomissariaattia että myös Kulkulai
tosten kansankomissariaattia y.m. varten.

3) kaikkien kansankomissariaattien kaikki suunnittelu- 
komissiot alistettaisiin rinnakkaisesti Goelrolle. Mutta 
miten? muodostamallako Goelron y h t e y t e e n  vielä yksi 
komissio k a i k k i e n  eri suunnittelukomissioiden puheen-

• — Valtion Venäjän-sähkölstämiskomissio. Toim.
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johtajista? vai jotenkin muuten? Soittakaa minulle luet
tuanne tämän.

Ja p a l a u t t a k a a  p ö y t ä k i r j a  (5/XI pidetyn 
alavaliokunnan istunnon pöytäkirja) tänään v i i m e i s 
t ä  ä n k e 11 o 10  illalla.

Teidän Lenin

K irjo itetta  m arraskuu n  S p n ä  1920
Ju lka istu  en si k erran  v. 1924 Ju lka is taan

k ir ja s sa : G. M. K rzhizhanovskl. k äs ik ir jo itu ksen  m ukaan
„ T avaranvaihto  j a  suunnittelutyö".

M oskova


